
 

 

Referat af møde i skolebestyrelsen ved Ringkøbing Skole  

tirsdag d. 1. april 2025 fra kl. 18.30 – 21.00 på afdeling Rindum. 
 
Vi er denne gang i SCV’s lokaler (den gamle 1911 bygning), hvor vi ved mødestart får en rundvisning af Dorthe. 
Herefter er der en sandwich i deres personalerum. Vi mødes kl. 18.30 ved hovedindgangen.  
 
 
Fraværende: Mette, Peter og Annika  

Dagsorden: Beslutning: 
18.45 – 18.45 
Pkt. 398 
Godkendelse af referat: 
(Fast punkt) 
 
Bilag: 
Referat fra skolebestyrelsesmødet d. 4. 
marts er tidligere udsendt 
 
Indstilling: 
Information. 
 

 
 
Referatet er godkendt. 

18.45 – 19.00 
Pkt. 399 
Nyt fra eleverne: 
(Fast punkt) 
Elevrådsformændene fra afdeling Alkjær 
og afdeling Rindum deltager. De 
fortæller her om deres arbejde i de 
respektive elevråd. 
 
Indstilling: 
Punktet er til drøftelse. 
 

 
Afdeling Alkjær: 
• I trivselsundersøgelserne sidste år var der mange, som var 

utilfredse med toiletterne. Elevrådet har lavet en konkurrence 
om den gyldne toiletbørste.  

• Fuglekasserne på ende gavlen maler eleverne. 
• I deres postkasse har nogle elever ønsket at få et 

fællesarrangement. Elevrådet påtænker at lave en atletik dag 
for indskolingen og mellemtrinnet. 

 
Afdeling Rindum: 
• Elevrådet er i gang med at se på, hvordan de kan være med til 

at samle penge ind til en ny legeplads. De er derfor ved at 
arrangere et sponsorløb for at samle penge ind. 

 
19.00 – 19.15 
Pkt. 400 
Trafiksituationen 
Der har været afholdt møde vedr. 
cykelstien, der skal optimere 
trafiksikkerheden omkring ROFI.  
 
Indstilling: 
Punktet er til drøftelse 
 

 
 
Maria har kontaktet de pågældende ansvarlige for området, men 
afventer fortsat svar.  
 
 

19.15 – 19.30 
Pkt. 401 
Økonomi 

 
 
Maria og Lilian orienterer om budget. 



 

 

Budgetopfølgning pr. 28.2. 2025 
 
Bilag: Budgetoversigt 
 
Indstilling: 
Punktet er til orientering 
 

 

19.30 – 20.00 
Pkt. 402 
Trivselsrådenes arbejde 
Der blev på sidste skolebestyrelsesmøde 
nedsat en arbejdsgruppe, der fik til 
opgave at komme med et oplæg omkring 
trivselsrådenes funktion. Dette som 
oplæg for den videre drøftelse.  
 
Indstilling: 
Punktet er til drøftelse 
 

 
Hvad er formålet med, at vi har et trivselsråd?  
Et udvalg havde udarbejdet et udkast til en forældrefolder 
omhandlende Trivselsrådets rolle. Dette med afsæt i de drøftelser, 
skolebestyrelsen havde på deres sidste møde.  
 
Udvalget har endvidere tilføjet et overblik omkring mulige 
aktivitetssteder i nærområdet, - alle indenfor cykelafstand.  
 
Folderne blev rettet til og er således godkendt, så den kan tages i 
brug til forældremøderne i næste skoleår. 
 

20.00 – 20.15 
Pkt. 403 
Samarbejdet med lokalsamfundet 
Hvad kan vi bruge de lokale foreninger 
og virksomheder til samarbejde for at 
styrke vores skolehverdag? 
 
Indstilling: 
Punktet er til drøftelse 
 

 
Ringkøbing området er rigtig gode til at træde ind i samarbejdet 
omkring praktikforløb til skolens elever. Virksomhederne møder 
eleverne med åbent sind og guider dem ind i livet på 
arbejdsmarkedet. De tager således også et stort socialt 
medansvar. Det gode samarbejde og vores fælles erfaringer gør, 
at vi oplever, vi har et godt afsæt i forhold til de kommende 
forløb med den nye juniormesterlæreordning.  
 
Samarbejdet med foreningslivet er i nogen grad præget af den 
generelle mangel på frivillige rundt i foreningerne. De kan derfor 
ikke i samme grad tilbyde forløb i skoletiden. 
  
Kulturskolen og Generator samarbejder vi med på flere projekter, 
og det giver alle elever i kommunen fine kulturelle oplevelser.   
 
Endelig har alle skoler gratis klip til museerne. De bruges flittigt, 
særligt da vi også har ressourcer til at indkøbe Naturbussen. 
 

20.15 – 20.30 
Pkt. 404 
Nyt fra fritidsdelen og SCV 
Orientering ved DB. 
 
Indstilling: 
Punktet er til orientering 
 

 
SCV vil gerne have et punkt på dagsorden næste gang. De vil 
gerne ændre navn til Ringkøbing skole Afdeling Vest.  
Skolebestyrelsen skal være med til at ansøge Byrådet om denne 
ændring.  
 
Vi får ingen nye studerende fra 1. juni i Krummeluren. 

20.30– 20.40 
Pkt. 405 
Orienteringspunkter 
• Personalesituationen  
• Arrangementer i grundskolen her i 

april – maj  
• Juniormesterlæreren i kommende 

skoleår 

 
 
 
• Begge afdelinger er der behov for at ansætte personaler. 
• I maj måned uge 21 afholder afdeling Alkjær emneuge med 

en skolefest med fokus på, hvad kan du bidrage med til et 
fællesskab. 
I denne uge afholder Afdeling Rindum skolefest. 



 

 

• NAFA – naturfagskanon på 
Naturkraft er nu på plads 

• Læseprojekt på mellemtrinnet 
• Indskrivning til børnehaveklasserne 
 
Indstilling:  
Punktet er til orientering  
 

• Projekt NAFA er i dette år afsluttet. Nu ligger der færdige 
forløb klar til klasserne fremover på Naturkraft. Der er 
forventninger til at alle klasser benytter de færdige forløb.  

• Rindum arbejder i øjeblikket på et læseprojekt på 
mellemtrinnet, hvor eleverne kan være med til at bestemme, 
hvilke bøger der skal indkøbes. 

• Skoleindskrivningen er klar, og det har været muligt at 
imødegå alle forældreønsker. Det giver 37 børn på Alkjær og 
33 på Rindum.  

 
Det er vigtigt, at vi fortæller de gode historier til medierne. Vi 
skal huske at vise andre, hvad er det vi lykkes med. Vi skal huske 
at skrive på Aula, når vi er i radioen eller i medierne. 
 

20.40 – 20.45 
Pkt. 406 
Eventuelt 

 

 
Vi er blevet kontaktet af en forælder i forbindelse med brugen af 
parfume eller deodorant mht. allergi. Vi sætter punktet til 
drøftelse på det næste skolebestyrelsesmøde.  
 
Tilbagemeldingen omkring oplægget vedr. det gode fritidstilbud 
var positiv. Det var en god aften, hvor der blev vendt mange gode 
perspektiver.  
 

  
• Det videre arbejde med fusionen. En by en skole – kan man 

se en effekt på afdelingerne? 
• Fritidsdelen. Det er vigtigt at tænke fritidsdelen ind i 

drøftelserne – at holde fokus på hele skolen. 
Herunder er det relevant at have fokus på et øget samarbejde 
mellem lærere og pædagoger – samspil mellem formiddags- 
og eftermiddagsindhold.  

• Analog undervisning kontra digital undervisning. 
Hvordan forholder vi os til UVM’s anbefalinger? Der 
kommer en temadrøftelse på tværsmødet (skoleledelser) i 
januar – februar/marts.  

• Samarbejdet med lokalsamfundet 
Hvad kan vi bruge lokale foreninger og virksomheder til 
noget i vores skolehver-dag? 

• Læsestrategi – hvordan på afdeling Alkjær og afdeling 
Rindum 

 
Næste skolebestyrelsesmøde er d. mandag d. 5. maj på afdeling Alkjær. 
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